
P R O T O K Ó Ł    Nr  XI/2011
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki  odbytej w dniu 30 sierpnia 2011 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji udział wzięło 14 radnych według załączonej listy obecności, Wójt Pan  Marek 
Albrecht, Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch, 
radca prawny Pani Agnieszka Grabarek. Nieobecna radna Pani Danuta Świątek.
Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z przedostatniej i ostatniej sesji.
4. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
5. Interpelacje.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetowych.
7. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.
8. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego.
9. Wybory ławnika.(kandydat na ławnika Pan Sylwester Maciej Grabowski zam. w Iwanowi-
cach).
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  na  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  
i odbiór ścieków.
11.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
terminów  płatności,  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych,  mających  charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Szczytniki i  jej jednostkom podległym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc 
publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg.
12. Odpowiedzi na interpelacje
13. Zapytania, wolne wnioski.
14. Zakończenie sesji.
Punkt 1 – Otwarcie sesji.

Otwarcia  Sesji  o  godz.  9.00 dokonał  Przewodniczący Rady Gminy Szczytniki  Pan 
Andrzej Kupaj   i stwierdził, że na ogólny stan 15 radnych na sesję przybyło 14, zapewniając 
tym sam quorum wymagane dla prawomocności obradowania oraz podejmowanych uchwał. 
Punkt 2 - Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek poszerzenia porządku obrad o p. 4. w brzmieniu 
:   -  Informacja  o  pracy  Wójta  w  okresie  międzysesyjnym   oraz  o  p.  5  w  brzmieniu:  - 
Informacja  przewodniczących  Komisji  Rady o pracach  komisji  w okresie  międzsesyjnym. 
Pozostałe  oznaczyć  kolejno.  Następnie  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie 
ewentualnych uwag lub wniosków w sprawie porządku obrad.
- radny Pan Zbigniew Karczewski – zgłosił wniosek omówienia sprawy „Zapytania, wolne 
wnioski w p. 8, oraz dodać p. 9 w brzmieniu:  Wytypowanie drogi do dofinansowania jej 
budowy ze środków z Urzędu Marszałkowskiego.

 Wobec  braku  dalszych   uwag w sprawie  porządku obrad  Przewodniczący  Rady 
zarządził  głosowanie  w sprawie  ustalenia  porządku dziennego.  Głosowało 14 radnych,  za 
zmianą  porządku  obrad  13,  wstrzymało  się  od  głosu  –  1.  Przewodniczący  Rady 
poinformował, że sesja będzie przebiegać wg porządku dziennego w brzmieniu jak niżej.
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z przedostatniej i ostatniej sesji.
4. Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja przewodniczących Komisji Rady o pracach komisji w okresie międzsesyjnym.
6. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
7. Interpelacje.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetowych.
9. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.



10. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego.
11. Zapytania, wolne wnioski.
12 Wybory ławnika.(kandydat na ławnika Pan Sylwester Maciej Grabowski zam. w Iwanowi-
cach).
13.  Wytypowanie  drogi  do  dofinansowania  jej  budowy  ze  środków  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.
14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  na  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  
i odbiór ścieków.
15.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 
terminów  płatności,  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych,  mających  charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Szczytniki  i  jej  jednostkom podległym,  warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc 
publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg.
16. Odpowiedzi na interpelacje
17. Zakończenie sesji.
Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie   uwag  w  sprawie  protokołów  
z przedostatniej i ostatniej sesji.
-  radna Pani Jadwiga Strembicka  – stwierdziła,  że w protokole nie  ujęto jej  wypowiedzi  
w sprawie wniosku dotyczącego budowy drogi w Tymieńcu,

Wobec braku  dalszych uwag w sprawie protokołów Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie w sprawie ich przyjęcia.

Rada  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (głosowało 14 radnych) dokonała 
przyjęcia protokółów z przedostatniej i ostatniej sesji ze zgłoszona uwagą.
Punkt 4 - Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- brał  udział  w spotkaniach  w sprawie  szybkiej  kolei,  w  Urzędzie  Gminy  są  mapy 

projektu  przebiegu  przez  teren  gminy,  na  wyższych  szczeblach  trwają  rozmowy  
w sprawie tej inwestycji,

- opracowano  wnioski  o  dofinansowanie  z  LGD  „Długosz  Królewski”  imprezy 
dożynkowej, boiska przy szkole w Stawie, modernizacji remiz OSP w Sobiesękach 
Trzecich, Marcjanowie i Szczytnikach,

- jest  odebrana nowa koparka,  wykopano rów w Głowczynie,  naprawiono przepust  
w Sobiesękach,

- od sponsorów wpłynęło 12 tys. zł na dożynki gminne,
- do  dożynek  zostanie  założona  kostka  granitowa  przy  pomniku  ks.  Kordeckiego, 

pomnik ks. Kordeckiego wymaga napraw i na to braknie środków,
- zakupiono 4 pługi do odśnieżania,
- na pewnym spornym odcinku dokonano wytyczenia drogi w m. Pośrednik,
- podpisano umowę na kosze na śmieci w miejscach publicznych z firmą z Opatówka,

zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych zapytań do swojej wypowiedzi.
-  radny  Pan Grzegorz  Ostrowski  –  stwierdził,  że  sprawa wytyczania  dróg  powtarza  się  
i ostatnio wychodzi przy każdej inwestycji drogowej i powinno to być robione inaczej,
- radna Pani Alicja Skrzybalska – poinformowała, że zostały uprzątnięte śmieci przy drodze 
w Lipce w kierunku cegielni,   zaproponowała postawienie tablicy z zakazem składowania 
śmieci,
- Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że drogi są budowane po wyjeżdżonym szlaku,
-  Przewodniczący Rady Pan Andrzej  Kupaj  – poinformował,  że droga w Pośredniku była 
wytyczona na odcinku graniczącym z Gminą Godziesze Wielkie,
Punkt 5 - Informacja przewodniczących Komisji Rady o pracach komisji w 
okresie międzsesyjnym.

- Przewodnicząca Komisji Zdrowia ..... Pani Alicja Skrzybalska – poinformowała, że  
w okresie międzysesyjnym odbyło się  jedno posiedzenie Komisji, przedmiotem obrad 
była  sprawa  wynagrodzenia  pracowników  obsługi  w  placówkach  oświatowych,  
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w posiedzeniu udział wzięli Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak i Dyrektor Biura 
Obsługi  Szkół  Pani  Małgorzata  Wielowska,  poruszono  sprawę  naprawy  dachu 
budynku  szkoły  w  Mroczkach  oraz  zgłoszono  propozycję  zatrudnienia  w  kl.  I 
nauczycieli uzupełniających z powodu uczęszczania do tych klas dzieci 6-cio letnich, 
Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  poinformował,  że  w  najbliższej  przyszłości 
rozpoczną się rozmowy w  sprawie restrukturyzacji szkół,

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Zbigniew Karczewski -  poinformował, że  
w okresie międzysesyjnym odbyło się  jedno posiedzenie Komisji, przedmiotem obrad 
była sprawa funkcjonowania Banku Spółdzielczego Oddział w Szczytnikach, sprawa 
projektu przebiegu szybkiej kolei przez teren Gminy, sporu z mieszkańcami Gminy 
Godziesze powstałego w związku z budową drogi w Pośredniku,

        Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  –  poinformował,  że  w  okresie 
międzysesyjnym  nie  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej,  zwrócił  się  do 
Przewodniczących  Komisji  o  sporządzanie  i   przedkładanie  równolegle  ze  składanymi 
informacjami o pracach Komisji protokołów z posiedzeń Komisji.
Punkt 6 – Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
do Rady wpłynęła następująca korespondencja i zapoznał z jej treścią:

- pismo z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi – podziękowanie za zaangażowanie 
w trwającą debatę nt. reformy Wspólnej Polityki Rolnej,

- pismo pracowników obsługi z Przedszkola w Iwanowicach w sprawie zwiększenia 
wynagrodzeń – pismo wg właściwości zostało przekazane dyrektorowi przedszkola,

- pismo Sołtysa z Iwanowic – Prezesa Oddziału Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów  
w sprawie udzielenia mu głosu podczas dożynek w dniu 4 września br.  - pismo wg 
właściwości zostało przekazane Wójtowi,

- informacja o możliwości wyjazdu na Agro show do Bednar – wyjazd odbędzie się  
w niedzielę,

Punkt 7 - Interpelacje.
- Radny  Pan  Bogumił  Jankowski  –  zapytał  kto  pokrywa  koszty  wydawania  gazetki 

gminnej, kto redaguje, jak się odbywa jej wydawanie,
- radny  Pan  Piotr  Zimny  –  zapytał  ile  strat  przynoszą  wodociągi  i  kanalizacja,  na 

kanalizację  wydano  152  tys  zł,  wzrost  opłat  za  wodę  i  ścieki  powinien  być 
proporcjonalny w stosunku do wpływów z opłat oraz ponoszonych wydatków, średnio 
gospodarstwo  domowe  za  korzystanie  z  kanalizacji  ponosi  wydatek  w  wysokości 
14,10  zł  miesięcznie,  zapytał,  czy  Gmina  dla  250  gospodarstw  domowych 
korzystających  z  kanalizacji   musi  tak  dużo  dokładać,  zapytał  w  jaki  sposób  są 
naliczane opłaty za ścieki,

- radny  Pan  Kazimierz  Bączyk  –  zapytał,  czy  jest  jakaś  odpowiedź  wykonawcy  
w sprawie naprawy gwarancyjnej drogi w Joance,

- radny Pan Zbigniew Karczewski – stwierdził, że w Kuczewoli droga jest do naprawy 
w  ramach  gwarancji,  wykonawca  przysłał  lakoniczną  odpowiedź  w  tej  sprawie, 
naprawę trzeba wyegzekwować przed upływem terminu gwarancji, pobocze drogi jest 
zarośnięte  krzakami,  które  ograniczają  widoczność,  z  drogi  korzystają  dzieci 
uczęszczające do szkoły w Pośredniku i jest niebezpiecznie,

- radny Pan Grzegorz Ostrowski – zapytał, czy będą podjęte jakieś działania w sprawie 
naprawy dachu budynku szkoły w Mroczkach Wielkich,

Punkt 8 - Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetowych.
Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że  projekt  uchwały  radni 

otrzymali w materiałach na  sesję zwrócił się do Skarbnika Gminy o omówienie projektu oraz 
do radnych o zgłaszanie uwag i propozycji do projektu uchwały w powyższej sprawie.
Skarbnik  Gminy  Pani  Małgorzata  Bloch  omówiła  projekt  uchwały  w powyższej  sprawie, 
omówiła  projekt  zmian  zgłoszonych  przez  Biuro  Obsługi  Szkół  dotyczących  projektu 
edukacyjnego. Zwróciła się o zgłaszanie uwag i propozycji.
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− radny Pan Maciej Żiółkowski – zapytał, dlaczego o 13 tys. zł zwiększa się kwotę 
środków na OSP,

− Skarbnik Gminy Pani Bloch Małgorzata – poinformowała, że na OSP braknie środków 
i proponuje zwiększenie o 13 tys zł,

− radny Pan Zbigniew Karczewski – zwrócił się do Pani Skarbnik o sporządzenie 
zestawienia wydatków poniesionych na OSP w tym na wyjazdy autokarowe,

− radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że radni nie kwestionują poniesionych 
wydatków na OSP, chcą znać ich celowość
Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 

przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI /54/ 
11 (głosowało 14 radnych).
Punkt  9  -  Podjecie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej.

Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  stwierdził,  że  projekt  uchwały  radni 
otrzymali  w materiałach na j sesję zwrócił się o zgłaszanie uwag i propozycji do projektu 
uchwały  
w powyższej sprawie.

Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI /55/ 
11 (głosowało 14 radnych).
Punkt  10  -  Podjecie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Banku 
Gospodarstwa Krajowego.
      Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch omówiła projekt uchwały w powyższej sprawie 
i zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych uwag i propozycji.
       Wobec braku  uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI /56/ 11 (głosowało 14 
radnych).
O godz. 10.10 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę.
Punkt 11 -  Zapytania, wolne wnioski.

Po  przerwie  o  godz.  10.25  obrady  wznowił  Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  
i  zwrócił się o zgłaszanie zapytań,  wolnych wniosków. Za zgodą Przewodniczącego Rady 
obrady opuścił radny Pan Paweł Domagała. 
- radny Pan Zbigniew Karczewski – stwierdził że pierwszy numer informatora był rzetelnie 
opracowany,  ale  ten  drugi  numer  jest  wielką  pomyłką,  zapytał,  kto  jest  sponsorem  tej 
gazetki, kto ją redaguje, kto jest autorem tekstów i opisuje prace rady? Stwierdziła że patrząc 
na tę gazetkę odnosi wrażenie, że nie jest on autorstwa wójta. „Przecież wójt nie napisałby 
takich bzdur.  Wiele  zawartych  tu informacji  mija  się z prawdą. Choćby kwestie  ośrodka 
zdrowia czy kosztów budowy dróg, a przede wszystkim oczerniana jest w tej gazetce praca 
radnych. Panie Wójcie, w wojnę prasową będziemy się bawić? Komu to jest potrzebne?" 
- Wójta Pan Marek Albrecht – odpowiedział, że  chodzi o to, aby jak najwięcej informacji 
docierało  do  mieszkańców  i  oczywiście  prawdziwych,  stwierdził,  że   uważa,  że  w  tym 
informatorze  nie  ma  nieprawdy,  wszystko  jest  opisane  tak  jak  było,  informator  redaguje 
razem ze swoim zastępcą Panem Dariuszem Wawrzyniakiem, pierwszy numer - wydano w 
1000 egzemplarzy, kosztował gminę ponad 600 złotych, a drugi - ponad 1 000 złotych, za 
które  udało  się  wydać  1500  egzemplarzy,  informator  jest  dostarczany  do  sołtysów  
i wykładany w sklepach na terenie Gminy oraz publikowany na stronie internetowej Urzędu 
Gminy w Szczytnikach,
- radna Pani Alicja Skrzybalska – zapytała "Czemu to ma służyć?"Przez ten biuletyn mamy 
ze sobą rozmawiać? Nie panie Wójcie! Po co? Szkoda na takie coś pieniędzy! Myślę, że ta 
cała gazetka jest pomyłką. Są gminy, które redagują takie biuletyny typowo informacyjnie, 
bez  dodawania  opinii  i  komentarzy.  Właśnie  prawdą  w  tej  gazetce  byłoby,  gdyby  nie 
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zawierała  ona  opinii.  Zamieszczajmy  w  tym  biuletynie  typowe  informacje,  bez  żadnych 
komentarzy i niech ludzie sami sobie wyciągną wnioski z danej informacji." 
- radny Pan Zbigniew Karczewski – stwierdził,  że w informatorze należy napisać prawdę 
dlaczego SPZOZ jako dobrze prosperujący planowano zlikwidować, o pracach Rady może 
wypowiadać się Przewodniczący Rady
 Punkt  12  -  Wybory  ławnika.(kandydat  na  ławnika  Pan  Sylwester  Maciej  
Grabowski zam. w Iwanowicach).

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował Radę, że  Obwieszczeniem 
Wójta  Gminy  Szczytniki  z  dnia  8  czerwca  2011  r.  w  sprawie  przeprowadzenia  wyboru 
ławników do sądu rozpoczęła się procedura wyboru ławników.
Następnie  Przewodniczący  Rady  poinformowała,  że  Rada  dokonuje  wyboru  dwóch 
ławników, w tym jednego do orzekania z zakresu prawa pracy. Do Urzędu Gminy wpłynęło 
jedno  zgłoszenie  kandydata na ławnika:-  Sylwester Maciej Grabowski zam. w Iwanowicach 
zgłoszony przez mieszkańców Gminy.  W związku z powyższym    Rada dokona wyboru 
jednego ławnika do Sądu Rejonowego w Kaliszu. , 

Przewodniczący  Rady   zwrócił  się  do  Zespołu   do  przedstawienia  radzie  opinii  
o zgłoszonym kandydacie na ławnika.  

W  imieniu  i  z  upoważnienia  Zespołu   członek  Zespołu  Pan  Mirosław  Kowalski 
zapoznał Radę Gminy z treścią opinii wypracowanej  przez Zespół o  kandydacie na ławnika.

Następnie Przewodniczący Rady poinformował,  że zgodnie z art.  160 § 1 ustawy  
o ustroju sadów powszechnych Rada wybiera ławników w głosowaniu tajnym. Zaproponował 
następujące zasady i sposób głosowania głosowania:

- Rada  dokona wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kaliszu,  
- na  karcie  do  głosowania  w  wyborach  ławnika  do  Sądu  Rejonowego  w  Kaliszu 

zostanie  umieszczone  jedno  nazwisko  i  głosowanie  odbędzie  się  wg  następującej 
zasady: „Głosując za wyborem kandydata, stawia się znak „x” w kratce oznaczonej 
słowem  „TAK”  z  lewej  strony  obok  nazwiska  kandydata.  Głosując  przeciwko 
wyborowi kandydata, stawia się znak „x” w kratce oznaczonej słowem „NIE” z lewej 
strony  obok  nazwiska  kandydata.  Postawienie  znaku  „x”  w  obu  kratkach  albo 
niepostawienie znaku „x” w żadnej kratce powoduje nieważność głosu”,  kandydat 
zostanie wybrany gdy liczba głosów na „TAK” będzie większa od liczby głosów na 
„NIE”.

zwrócił się do Rady o zgłaszanie uwag i propozycji odnośnie zasad i sposobu głosowania.
Wobec  braku  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  propozycje  

w  sprawie  zasad  i  sposobu  głosowania.  Rada  jednogłośnie  zatwierdziła  propozycje 
Przewodniczącego Rady.

Następnie  Przewodniczący  Rady zwrócił  się  o  powołanie  Komisji  Skrutacyjnej  do 
przeprowadzenia wyboru ławników.

Na kandydatów do Komisji skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni:
- radna Urszula Młynek,
- radna Alicja Skrzybalska,
- radna Jadwiga Strembicka,

w/w wyraziły zgodę na kandydowanie do komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru 
ławnika.

W głosowaniu jawnym Rada jednogłośnie wybrała w/w w skład Komisji Skrutacyjnej.
Przewodniczący  Rady  zarządził  przeprowadzenie  wyboru  ławnika.  Komisja  Skrutacyjna 
zarządziła wydrukowanie kart do głosowania. Po otrzymaniu wydrukowanych kart  Komisja 
Skrutacyjna  zabezpieczyła  karty  pieczęcią  Rady  i  rozdała  poszczególnym  radnym.  Po 
oddaniu głosu poszczególni radni  karty  wrzucili do urny.
Na  podstawie  wyję  tych  z  urny  13  kart  do  głosowania  Komisja  skrutacyjna  ustaliła 
następujące wyniki głosowania:
- Sylwester Maciej Grabowski - otrzymał 13 głosów,
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady ogłosił wyniki wyborów ławnika 
i stwierdził, że ławnikiem został wybrany Pan  Sylwester Maciej Grabowski i Rada podjęła  
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Uchwałę Nr XI/57/11.
Punkt 13- Wytypowanie drogi do dofinansowania jej  budowy ze środków z 
Urzędu Marszałkowskiego. 
     Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj zwrócił się o zgłaszanie propozycji zgłoszenia 
budowy drogi ze środków z Urzędu Marszałkowskiego.
- radny Pan Kazimierz Bączyk – stwierdził, że uważa, że droga w Główczynie jest najbardziej 
potrzebna i to ona powinna być zrobiona w następnym roku z dofinansowaniem ze środków 
z Urzędu Marszałkowskiego, że we wrześniu zlikwidowana została szkoła Brończynie gm. 
Błaszki i stamtąd dzieci będą dowożone do naszych Iwanowic, właśnie konieczne jest, aby 
dla bezpieczeństwa tych dzieci zrobić tę właśnie drogę i to jak najszybciej, 
- Wójt Pan Marek Albrecht – zaproponował drogę w  Krowicy Zawodniej  ponieważ  w tym 
roku dość duży odcinek drogi zrobiony jest po stronie południowej gminy, stwierdził, że  jest 
wójtem całej gminy i sprawiedliwie byłoby najpierw wyremontować drogę właśnie po stronie 
północnej, czyli w Krowicy, natomiast Główczyn wpisać na następny rok, 
- radny Grzegorz Ostrowski – stwierdził, że jest problem z  dziećmi z Główczyna, może w tej 
sytuacji  lepszym  wyjściem  będzie  pójście  w  tym  kierunku,  o  którym  mówił  radny  Pan 
Bączyk,  Rada jest   na początku tej  kadencji  i  ma jeszcze trzy lata,   można jeszcze wiele 
rzeczy zrobić zgodnie z planami wójta,  
radny Pan Roman Siciarek – stwierdził, ze mimo inwestycji w południowej części gminy ta 
część jest nadal zaniedbana w porównaniu z częścią północną, przykładem jest m. Sobiesęki 
Trzecie i droga pod lasem,
-  Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Kupaj  –  stwierdzi,  że  są  zgłoszone  dwa  wnioski  
w sprawie dróg, zaproponował aby obydwa te wnioski brać pod uwagę, tzn. wnioskować  
o  dofinansowanie  do  budowy  dwóch  dróg  i  wskazać  drogę  do  budowy  w  pierwszej 
kolejności,
-  radny  Pan  Tadeusz  Buchwald  –  zapytał  dlaczego  nie  zrezygnowano  z  budowy  drogi  
w Joance,
-  radny Pan Zbigniew Karczewski  – zapytał,  jaki jest  długi odcinek drogi  planowanej  do 
budowy w Joance,
- radny Pan Kazimierz Bączyk – poinformował, że na terenie Joanki jest ok. 600 m drogi, 
reszta należy do Niemieckiej Wsi,
-  Wójt  Pan  Marek  Albrecht  –  stwierdził,  że  na  sesji  budżetowej  Rada  Gminy  odrzuciła 
propozycje budowy drogi w Główczynie wprowadzając na to miejsce inne zadanie,
- radna Pani Alicja Skrzybalska – argumentem do zgłoszenia drogi w G łowczynie jest to że 
będzie  ona  pomocna  dzieciom  uczęszczającym  do  szkoły,  z  powodu  likwidacji  szkoły  
w  Brończynie  dzieci  z  tej  części  Główczyna  są  zmuszone  do  przejścia  do  szkoły  
w Iwanowicach,
- radny Pan Tadeusz Buchwald – stwierdził,  że podczas głosowania w sprawie chodnika  
w Krowicy Zawodnej (od szkoły w Marchwicki )Pani Szybalska nie kierowała się dobrem 
dzieci,
- radna Pani Alicja Szybalska – odpowiedziała, że  podczas głosowania w sprawie chodnika 
kierowała się sprawa bezpieczeństwa dzieci, w Radliczycach jest tez bardzo niebezpiecznie,
- radny Pan Kazimierz Bączyk – poinformował, że przy drodze w Główczyźnie znajduje się 
28 gospodarstw,
- Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj -stwierdził, że są zgłoszone dwie propozycje dróg 
– droga w G łowczynie  i  droga w Krowicy Zawodnej,  zwrócił  się  do Rady o ustalenie  
w drodze głosowania kolejności budowy tych dróg, w pierwszej kolejności będzie budowana 
ta droga która otrzyma większa liczbę głosów „za”.
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: za wnioskiem w sprawie budowy drogi w Krowicy 
Zawodniej  głosowało  4 radnych,  za  wnioskiem w sprawie budowy drogi  w G łowczynie 
głosowało 9 radnych.
     Przewodniczący Rady poinformował,  że ostatecznie większość radnych zdecydowała  
o  remoncie  w  pierwszej  kolejności  drogi  w  Główczyźnie,  która  zostanie  zgłoszona  do 
marszałkowskiego dofinansowania, w następnej kolejności droga w Krowicy Zawodniej.
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-  radny  Pan  Tadeusz  Buchwald-  zapytał,  na  co  i  dlaczego  Pan  Wójt  tracił  czas  na 
opracowywanie projektu WPI,
- Wójt Pan Marek Albrecht – stwierdził, że ma  żal do Rady bo w trakcie roku zmienia swoje 
wcześniejsze  ustalenia w sprawie inwestycji drogowych,
- radny Pan Zbigniew Karczewski – stwierdził,  że przy budowie dróg z kamienia wyszedł 
„galimatias”, miało być tanio, jest drogo,
-  radny  Pan  Kazimierz  Bączyk  –  stwierdził,  że  wszystkie  nowo  budowane  drogi  
o nawierzchni  asfaltowej  powinny być  geodezyjnie  wytyczane,  pozwoli  to  na odnowienie 
rowów, oczyszczenie i uporządkowanie poboczy, Gmina Błaszki buduje drogę w Romanowie 
i drogi połączą się z naszą Gminą w Joance, jest robione pięknie, inspektorem nadzoru jest 
Pan Kubiak (ten sam co w naszej Gminie),
- Zastępca Wójta Pan  Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że wytyczenie drogi w Lipce 
będzie kosztować 4 tys. zł, na wytyczenie dłuższych dróg trzeba będzie przeznaczać ponad 12 
tys zł.,
Punkt  14  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  na  zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i odbiór ścieków.

Przewodniczący Rady poinformował, ze projekt uchwały w powyższej sprawie radni 
otrzymali w materiałach na sesje, zwrócił się o zgłaszanie uwag i propozycji w tej sprawie,
-  radny Pan Grzegorz  Ostrowski  –  zapytał  z  czego  wynika  podwyżka,  kto  jest  autorem 
projektu uchwały,
-  Zastępca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  że  jest  autorem  projektu 
uchwały, od kilku lat nie było podwyżek cen wody, proponuje podwyżkę na poziomie 5,6% 
i jest to poniżej inflacji, taryfy powinny być ustalane co roku i na jeden rok,
- radny Pan Zbigniew Karczewki – stwierdził, że szkoda, że sprawa nie była przedstawiona 
Komisji Rolnictwa, nie była omówiona na posiedzeniu komisji, „to wygląda na taki prezent 
dla rolników na dożynki” zaproponował przemyśleć ten temat, przedyskutować go i podjąć 
decyzję na następnej sesji,
- radny Pan ogumił Jankowski – stwierdził, że produkty rolne są tanie i podwyżka cen wody 
nie jest dobra dla rolników,
- radny Pan Piotr Zimny – zaproponował  spróbować poszukać  oszczędności gdzieś indziej, 
stwierdził, że  wynagrodzenia i pochodne pracowników oczyszczalni wynoszą ponad 90 000 
złotych i „może tutaj uda się coś zaoszczędzić, a nie tylko na rolnikach",
       Ostatecznie radni odłożyli rozpatrzenie sprawy na najbliższą sesję 
Punkt 15 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania,  odraczania  terminów płatności,  rozkładania  na raty  należności  
pieniężnych,  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie 
Szczytniki  i  jej  jednostkom  podległym,  warunków  dopuszczalności  pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną  
oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania ulg.
Zastępca  Wójta  Pan Dariusz Wawrzyniak  poinformował,  że  powyższa  uchwała  uzupełnia 
ordynację podatkowa i dotyczy opłat za wodę, ścieki i czynsze. Zwrócił się o zgłaszanie uwag 
i propozycji w powyższej sprawie
- radny Pan Piotr Zimny – zapytał, czy Wójt będzie informował o umorzeniach,
-  Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  ze  będą  składane  informacje  
o umorzeniach,
 Wobec  braku   dalszych  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XI /58/ 
11 (głosowało 13 radnych).
Punkt 16 - Odpowiedzi na interpelacje
-  Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  że  w  sprawie  naprawy  dróg  
w ramach gwarancji wysłano pisma i brak jest odpowiedzi, drogi będą naprawione i będzie 
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obciążony gwarant, wg ekspertyzy naprawa dachu na szkole w Mroczkach Wielkich wyniesie 
ok 28 tys. zł  i na dzień dzisiejszy jest trudno ośrodki, więźba dachowa jest w dobrym stanie, 
naprawy wymaga pokrycie dachu,
-  radny  Pan  Zbigniew  Karczewski  –  zapytał  czy  do  przeprowadzenia  wyborów 
parlamentarnych będzie powołana Gminna Komisja Wyborcza,
- inspektor Biura Rady Mirosław Kowalski – poinformował, że Gminna Komisja Wyborcza 
jest organem wyborczym przy wyborach samorządowych – do Rady Gminy i Wójta, przy 
wyborach  parlamentarnych  będą  powołane  obwodowe komisje  wyborcze,  kandydatów  do 
komisji zgłaszają komitety wyborcze i Wójt,
- Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował,  że w skład obwodowych komisji 
wyborczych do przeprowadzenia wyborów parlamentarnych mogą wejść radni jeżeli zgłoszą 
ich komitety wyborcze,
-  radny  Pan  Kazimierz  Bączyk  –  zapytał,  czy  są  podjęte  jakieś  działania  w  sprawie 
zasypanego rowu w Joance,
- Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że sprawa jest zgłoszona Policji,
- radny Pan Piotr Zimny – zapytał, czy po skomunalizowaniu parku – rynku w Iwanowicach 
można będzie przystąpić do komunalizacji nieruchomości w m Krzywda boiska i działki po 
SKR celem zagospodarowania lub sprzedaży,
- Z-ca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak – poinformował, że komunalizacja będzie odbywać 
się  sukcesywnie,  jeżeli  w Iwanowicach będzie  reaktywowana Wspólnota  to  nie  ma sensu 
komunalizowania tego mienia po to aby nie doszło do sprzecznych działań,
- Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj – poinformował, ze w ciągu najbliższych dwóch 
tygodni wyjeżdża na urlop i jego obowiązki przejmuje Zastępca Pan Kazimierz Bączyk i on 
podczas dożynek będzie reprezentował Radę Gminy,
Punkt 17 -  Zakończenie sesji.
W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad,  o  godz.11.45 
Przewodniczący Rady zamknął obrady.  

Protokołował:

Inspektor 
Mirosław Kowalski
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